
Otrokove pravice
na spletu



Otroci in splet

Splet ni bil narejen za otroke.
Toda veliko otrok ga vsak dan uporablja.

Nekateri otroci so preveč na spletu.
To lahko škodi njihovemu zdravju in počutju.
Lahko moti tudi njihovo šolsko delo.

Danes veliko več uporabljamo splet.
O pravicah otrok na spletu pa se premalo govori.

Otroci imate posebne pravice.
Te pravice veljajo doma, v šoli in tudi na spletu.
Te pravice imate do 18. leta starosti.



10 pravic otrok na spletu

1. Igra in prosti čas

Otroci imate pravico do igre.
Igrate se lahko tudi na spletu.
Uporabljaj stvari, ki so primerne za tvojo starost.

2. Zdravje

Splet ne sme škoditi tvojemu telesu ali počutju.

3. Učenje

Otroci imate pravico do učenja.
Učiš se lahko tudi na spletu.
Pri tem ti lahko pomagajo:

šolske spletne strani,
videi,
igre za učenje.

4. Zasebnost

Pravico imaš do zasebnosti tudi na spletu.
To pomeni, da morajo biti tvoji osebni podatki varni.
Osebni podatki so na primer ime, naslov in fotografije.



5. Izkoriščanje

Nihče te ne sme izkoriščati.
To pomeni, da ti ne sme škoditi. 
Ne sme te siliti, da narediš nekaj, kar nočeš.
Na primer:

Če te kdo sili, da mu nekaj pošlješ, pa tega nočeš.
Če nekdo uporabi tvoje slike, da z njimi zasluži.
Če ti kdo pošilja neprimerne slike ali sporočila.

Če se ti to zgodi, povej odraslemu, ki mu zaupaš.

6. Neprimerne vsebine

Otroci ne smete gledati nasilnih vsebin.
Tudi ne strašljivih ali neprimernih vsebin.
Takšne stvari ti lahko škodijo.
Lahko slabo vplivajo na tvoje razmišljanje ali počutje.

8. Druženje z drugimi

Splet ti omogoča, da se družiš z drugimi.
Lahko klepetaš s prijatelji.
Lahko se pridružiš skupini, ki ti je všeč.
Na primer skupini o živalih ali igrah.

7. Tvoje mnenje

Otroci imate pravico povedati, kaj mislite.
Lahko poveš svoje ideje in občutke.
To lahko narediš tudi na spletu.



9. Dostop do informacij

Na spletu imaš pravico do informacij.
Informacije so podatki, ki ti povedo nekaj novega.
Informacije morajo biti primerne tvoji starosti.

10. Enake možnosti

Vsi otroci imate pravico uporabljati splet.
Pravice pomenijo pravila, ki te ščitijo.
Veljajo za vse otroke.
Ne glede na to, kdo si ali kje živiš.

Te pravice upoštevajo štiri pomembne ideje:

Vedno je najpomembnejše, kaj je dobro za otroka.

Vsak otrok ima pravico živeti in rasti.

Vsi otroci imajo enake pravice.

     To pomeni, da nihče ne sme biti izključen.

Otroci naj povedo svoje mnenje.

Pravice otrok niso nekaj novega.
Novo je le to, da zdaj veliko časa preživiš na spletu.
Na spletu te morajo odrasli ščititi.
Splet ti mora pomagati, da se učiš in dobro počutiš.
Vsaka država mora skrbeti za tvoje pravice.
To pomeni, da se tvoje pravice upoštevajo.
Tako piše tudi v pravilih za vse države sveta.



Ta zloženka je nastala s pomočjo denarja Evropske unije.
V njej so zapisana razmišljanja in ideje avtorjev.
Avtorji so ljudje, ki so zloženko napisali.
Evropska unija morda ne misli enako kot avtorji.
Evropska unija in agencija HaDEA nista odgovorni za vsebino.
To pomeni, da ne odločata, kaj je napisano v zloženki.


